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Ledamöter: 

Erik Slottner (KD), ordförande 

Mirja Räihä (S), vice ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Anette Hellström (M) 

Georg Lagerberg (M) 

Abit Dundar (L)  

Nila Vikhe Patil (MP) 

Kristin Jacobsson (C) 

Claes Elmgren (S) 

Lisa Gustafsson (S) 

Robert Mjörnberg (V) 

Kerstin Thelander (V) 

Leif Söderström (SD) 

 

Ersättare:                      

Christina Huss (M) 

Inger Akalla (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Truls Ljungström (M) 

Melisa Guner (S) 

Bengt-Olov Tengmark (S) 

Elisabeth Persson-Grip (V) 

Inger Gretzer Qvick (V) 

Björn Larsson (--) 

 

Förhinder:  

Ersättarna: Ulla Wihlman (MP), Anna Simon-Karlsson (C), Paulina 

Draganja (L) och Felix Finnveden (S) 

 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Margareta Östrand, biträdande förvaltningschef 

Patric Rylander. Avdelningscheferna Raili Karlsson och Lisbeth 

Hagman §§1-19. T.f. avdelningschef Birgitta Charlez, strategen 

Mårten Lindskog, strategen Elisabeth Landström §§1-9 och 

nämndsekreteraren Christer Bergman. 

 

I sammanträdet deltog också konsulterna Karin Alfredsson och 

Caroline Andersson från Guverno och borgarrådssekreterarna 

Fredrik Bergström, Mejke Runström och Sarah Heidenborg  §§1-19 
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§ 1.  Närvarande   

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnar mötet. Ledamöter och 

ersättares närvaro noteras. 
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§ 2.  Val av justerare  

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) valdes att tillsamman med vice 

ordföranden Mirja Räihä (S) justera protokollet. 
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§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 8/2019-09-24 

 

Äldrenämndens protokoll från 2019-09-24 anmäldes. 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 
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§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

  

Ingen övrig fråga anmäldes. 

 

Dagordningen fastställs. 
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§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser anmäldes. 
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§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 
 

Strategen Elisabeth Landström informerade om 

brukarundersökningen för äldreomsorgen.  
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§ 7.  Remiss av Motion av Clara Lindblom (V) om översyn och 
utredning av nya personalpolitiska insatser och förmåner 
för att främja stadens kompetensförsörjning, KS 2019/698 

Dnr 1.6-313/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-10-04 

 

I motionen av Clara Lindblom (V) beskrivs att Stockholm stad 

ska vara en bra arbetsgivare som erbjuder goda arbetsvillkor. Det 

föreslås en översyn och utredning av nya personalpolitiska 

insatser med syfte att främja kompetensförsörjningen såsom 80-

90-100-modellen, löneavdrag för årskort på SL, 

pensionsväxling, utvecklingsprogram för specialister och 

permanent kompetenssatsning.  

 

Äldreförvaltningen kan se en risk med att förslagen om 80-90-

100-modellen och löneavdrag för årskort på SL leder till ökade 

kostnader och administration. Vad gäller pensionsväxling är det 

av stor vikt att detta innefattar information om vad som gäller i 

olika inkomstlägen. Äldreförvaltningen bidrar på olika sätt till 

att möta medarbetarnas behov av kompetensutveckling. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
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Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt egna förslag till beslut enligt 

följande: 

1. Äldrenämnden tillstyrker motionen 

2. Därutöver anföra följande: 

 

Stadens stora kompetensförsörjningsbehov kräver en 

kontinuerlig utveckling av personalpolitiken. Medarbetarna är 

vår viktigaste tillgång som vi måste värna när det gäller 

arbetsmiljö, fortbildning och arbetsvillkor. Vi ska erbjuda goda 

möjligheter till både inflytande, delaktighet och utveckling i 

varje verksamhet och befattning i våra förvaltningar. Intentionen 

i motionen är viktig för att skapa en bredd i insatser och 

förmåner, en slags personalpolitisk infrastruktur, som 

sammantaget kontinuerligt förbättrar förutsättningarna för 

staden att rekrytera och behålla sina medarbetare.  

   

Flera av förslagen bedöms angelägna för personalen inom 

äldreomsorgen. Möjlighet till arbetstidsförkortning med 80-90-

100 modellen med oförändrad avsättning till pension är en av 

vägarna till arbetsförkortning och skulle vara en viktig pusselbit 

för att anställda inom hemtjänsten och vård- och 

omsorgsboenden ska orka arbeta fram till pensionsålder. 

Genomförandet av denna modell skulle också möjliggöra att 

staden bibehåller kontinuitet i kompetensen samtidigt som 

personalen får förutsättningar att närma sig slutet på arbetslivet i 

ett lugnare tempo utan att för den sakens skull försämra sin 

ekonomi efter pensionen. 

   

Möjligheten att köpa årskort i kollektivtrafiken genom 

månatliga avbetalningar ger Stockholm Stad ett välkommet stöd 

åt personal med svårighet att klara det stora utlägg årskortet 

innebär. De extra eventuella administrativa resurser som krävs 

bör uppvägas av denna förmåns personalpolitiska 

attraktionskraft. Sett i skenet av att staden kommande år måste 

nyanställa stora mängder personal inom vård och omsorg är 

varje insats vi kan göra för att locka fler anställda till staden 

värda att överväga.   

 

Utvecklingsprogram för specialister torde vara särskilt 

välkommet för biståndshandläggare, för att bland annat utveckla 

nätverk som även kan verka för harmonisering och öka 

likställigheten i biståndsbedömningen.  

 

En permanent kompetenssatsning bedöms angelägen inför den 

framtida etableringen av skyddad yrkestitel för undersköterskor 

genom att utveckla kompentensen enligt ställda krav för nu  

befintliga och kommande undersköterskor.  
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§ 8.  Remiss av Möjligheternas Stockholm – Vision 2040 

Dnr 1.6-454/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-10-01 

 

Stockholms stad har haft en stadsövergripande och långsiktig 

vision som överordnat styrdokument under drygt 12 år. Vision 

2030 - Ett Stockholm i världsklass ersattes 2015 av Vision 2040 

– Ett Stockholm för alla. I budget 2019 fick kommunstyrelsen i 

uppdrag att samordna och leda arbetet med att revidera Vision 

2040 – Ett Stockholm för alla. Detta förslag till reviderad 

version av Vision 2040 har bland annat äldreförvaltningen fått 

möjlighet att avge ett remissvar. 

 

Förslaget till ny vision är indelad i följande tre huvudteman: 

 

• En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

 

Revideringen av visionen har tagit sin utgångspunkt i kunskaper 

om trender och globala strukturer som har betydelse för 

Stockholmsregionen och dess särskilda förutsättningar och 

utmaningar. Den demografiska utvecklingen med fler barn och 

äldre i befolkningen är en särskilt viktig förutsättning. Hur 

befolkningen utvecklas är avgörande i planeringen för framtida 

behov av bland annat kommunal service och bostäder. 

Därutöver finns det flera stora och globala 

samhällsutmaningarna som påverkar utvecklingen.  

 

Äldreförvaltningen ser positivt på den målbild som beskrivs i 

den reviderade versionen av Vision 2040. På vägen mot Vision 

2040 anser äldreförvaltningen att utbildning, rekrytering till 

äldreomsorgen samt bostäder för äldre är centrala frågor för att 

visionen ska kunna uppfyllas.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med det. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de tre förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservationer 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt egna förslag till beslut enligt 

följande: 

1. Äldrenämnden avslår förslaget 

2. Därutöver anföra följande: 

Inledningsvis vill vi konstatera att antagande av nya visioner 

vart fjärde år riskerar innebära att långsiktigheten och tilltron till 

färdriktningen blir begränsad. Vision 2030 fungerade som 

vision för staden i närmare åtta år. Det finns mycket som talar 

för att Vision 2040 – Ett Stockholm för alla skulle ha tillåtits att 

verka motsvarande tid för att garantera långsiktighet och 

kontinuitet i stadens verksamheter. 

 

Det bör föreligga starka skäl om man väljer att revidera en 

vision som stadens verksamheter framgångsrikt jobbat för. 

Några starka skäl går knappast att utläsa av ärendet utan får 

snarare ses i ljuset av att den dåvarande borgerliga oppositionen 

vid antagandet av visionen Ett Stockholm för alla, uttalade 

ambitionen att upphäva den vid ett maktskifte.  

 

Det formella skälet för att vilja upphäva visionen var 

uppfattningen att den förankrats för dåligt. När samma 

borgerliga opposition nu i majoritet presenterar ett förslag till ny 

vision är det ett dokument som på intet sätt processats 

tillsammans med några andra aktörer utanför rotlarnas och 

stadsledningskontorets slutna värld (än möjligtvis med undantag 

av en utvald reklambyrå). Hade de borgerliga partierna menat 
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allvar med sin uppfattning från tidigare behandling skulle 

ärendet ha hanterats annorlunda.  

 

Med det sagt är det varje majoritets möjlighet att föreslå en 

ändring av vision. I detta fall väljer den borgerliga majoriteten 

att medvetet distansera sig från målet ett Stockholm för alla. Det 

är begripligt sett till den förda politiken.  

När hyresrätter säljs ut och färre bostäder produceras och när 

skatten sänks på bekostnad av skolans, omsorgens och kulturens 

förutsättningar så kan man inte självklart utgå från att det 

upplevs som steg på vägen mot en stad för alla.  

 

Även om vi i grunden uppskattar och instämmer med de delar, 

som i stort överensstämmer med den gällande visionen, som 

strävar efter att Stockholm ska vara en öppen stad där alla kan 

vara den de är så tycker vi att det finns stora problem med det 

förslag som nu remitterats.  

 

I grunden handlar det om att diskrepansen mellan det som står i 

visionen och det som är den faktiska politiken är alltför stor.  

 

• Yrkeskunnandet hos alla de som arbetar inom välfärden tas 

tillvara och är en utgångspunkt för allt kvalitetsarbete. Det 

kunde man ju önska men i själva verket har åtskilliga förslag 

för tryggare anställningar för välfärdsarbetare avslagits 

under året och stadens personal- och jämställdhetsutskott har 

lagts ned. 

 

• Stockholm är en äldrevänlig stad där äldres behov finns med 

i hela samhällsplaneringen vore ett bra mål om det inte vore 

för att Micasa i verkligheten tvingats stoppa projekt för nya 

äldreboenden. 

 

• I stadens verksamheter förenas höga ambitioner för 

välfärden med omfattande investeringar och en stabil och 

långsiktigt hållbar ekonomi. Standard and Poor’s har varnat 

för sjunkande kreditbetyg och stadsledningskontoret har 

återkommande varje månad varnat för den icke hållbara 

ekonomi som nuvarande politik innebär. 

 

• En hög och kontinuerlig takt i stadsbyggandet skapar en 

välfungerande bostadsmarknad. Så var fallet under förra 

mandatperioden. Denna mandatperiod präglas istället av 

halverade byggprognoser, drastiskt minskat antal bostäder i 
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antagna detaljplaner och färre markanvisade lägenheter i så 

gott som alla kategorier. 

 

• I alla stadsdelar finns ett brett utbud av bostäder med olika 

upplåtelseformer. Sagt samtidigt som den politiska 

majoriteten stoppat hyresrätter i områden där det saknas 

sådana, exempelvis i delar av Bromma och Stureby. 

 

Det är inget fel att ha ambitioner som går utöver vad man hittills 

genomfört. Tvärtom är det en naturlig del av en vision som 

utvecklar staden på sikt. Om det, på område efter område, 

däremot visar sig föras en politik som är motsatt mot de fina 

orden och när medborgarna upplever att visionen mer blir av en 

reklambyråprodukt än ett styrande dokument för vad som 

händer i stadens verksamhet blir värdet av visionen lägre. 

 

I sin reservation, när Stockholm antog visionen om Ett 

Stockholm för alla, anförde de borgerliga partierna att visionen 

för mycket fokuserade på stadens egna verksamheter och vad 

dessa skulle göra. Det förslag till vision som nu presenterats har 

tagit intryck av denna kritik och avstår nästan helt från att 

precisera vad stadens verksamheter ska göra för att uppnå 

önskelistan. Vi tror att det riskerar innebära en svagare 

måluppfyllelse och i förlängningen att det inte bidrar till 

möjligheternas Stockholm.  

 

Vi anser därför att stadens verksamheter även framgent bör 

arbeta i enlighet med den gällande visionen om Ett Stockholm 

för alla och att förslaget därmed bör avslås.    

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt egna förslag till beslut enligt 

följande: 

1. Äldrenämnden avstyrker Vision 2040 – Möjligheternas 

Stockholm  

2. Äldrenämnden låter Vision 2040 – Ett Stockholm för alla 

och tillhörande Färdplanen för ett Stockholm för alla 

fortsätta vara stadens vision 

3. Därutöver anföra följande: 

 

Vänsterpartiet anser att nuvarande Vision 2040 – Ett Stockholm 

för alla har kunskapsbaserade förutsättningar att tillsammans 

med Färdplanen för ett Stockholm för alla, som arbetades fram 

under förra mandatperioden, fungera utmärkt som måldokument 

även denna mandatperiod. Särskilt som inga andra argument än 
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maktskiftet har framkommit som skäl för en revision av stadens 

vision. 

 

En vision som byts varje mandatperiod blir i stort sett 

verkningslös i arbetet med att styra stadens långsiktiga 

utveckling. Om en vision ska stå sig över politiska 

majoritetsskiften krävs ett annat grepp än att av maktpolitiska 

skäl revidera en vision som endast verkat i några få år.  

Staden och stockholmarna tjänar inte på att majoriteten av 

prestigeskäl undergräver syftet med ett långsiktigt visionsarbete, 

och vi vet inte ens om en reviderad version kommer att 

kombineras med gedigna kunskapsbaserade strategier som i 

färdplanen. Det svåra är inte att formulera framtidsdrömmar, 

utan vad som krävs är faktabaserade strategier som leder framåt. 

 

Förvaltningens tjänsteutlåtande saknar det gedigna forsknings- 

och kunskapsunderlag som återfinns i färdplanen. Vänsterpartiet 

vill därför istället behålla nuvarande Vision 2040 tillsammans 

med färdplanen och bygga vidare på färdplanen som togs fram 

inom ramen för Kommissionen för ett socialt hållbart 

Stockholm. Kommissionens uppdrag var att analysera skillnader 

i livsvillkor i staden och föreslå åtgärder för en jämlik och 

socialt hållbar utveckling på både lång och kort sikt. Genom att 

förkasta allt det grundläggande och forskningsbaserade arbete 

som gjordes går stadens miste om att utveckla strategier på 

medellång sikt, längre än varje årlig budget, för att utveckla 

staden på ett hållbart sätt. Färdplanen täcker redan många 

viktiga områden, men vi ser ett behov av kompletteringar med 

nya kunskapsunderlag och prognoser i frågor som rör vår äldre 

befolkning särskilt äldreomsorg och äldres boende.  
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§ 9.  Remissvar av Ändring av reglementen för vissa 
facknämnder och stadsdelsnämnderna samt i reglemente 
med allmänna bestämmelser för Stockholm stads 
nämnder 

Dnr 1.6-409/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen.   

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-30 

 

Kommunstyrelsen har föreslagit ett antal ändringar i bland 

annat äldrenämndens reglemente och det för stadens nämnder 

gemensamma reglementet. Förvaltningen ser positivt på 

kommunstyrelsens förslag.   

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10.  Motion om central kostenhet för hållbar mat i stadens 
verksamheter, KS 2019/846 
Dnr 1.6-365/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-27. 

 

Kommunfullmäktige antog den 27 maj 2019 en 

stadsövergripande strategi för god, hälsosam och klimatsmart 

mat. I strategin anges att ett nätverk ska inrättas för att 

säkerställa implementering, kontinuerlig uppföljning, 

kompetensutveckling och erfarenhetsutbyte. Nätverket skulle på 

sikt kunna utvecklas och formaliseras till en kostenhet med 

övergripande ansvar för stadens mat och måltider.  

 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Olle Burell (S) och 

Emilia Bjurgren (S) att Stockholms stad redan nu inrättar en 

stadsövergripande kostenhet med ett övergripande ansvar för 

stadens måltider och med ett samordningsansvar för det 

stadsövergripande nätverket.  

 

Enligt äldreförvaltningens uppfattning är det angeläget att först 

etablera det föreslagna nätverket och påbörja arbetet med 

implementering av matstrategin. Genom nätverket kan 

samarbetsformer utvecklas och tydliggöra hur en eventuell 

kommande kostenhet skulle kunna utformas. 
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

deras egna gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

1. Äldrenämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till 

beslut 

2. Därutöver anföra fölande: 

En stor del av stockholmarnas klimatpåverkan kommer från den 

mat vi äter. För att klara mål om minskade utsläpp från maten 

måste vi ta ansvar för hur vi gemensamt kan erbjuda 

klimatsmarta måltider i våra offentliga verksamheter.  

 

Matstrategin, som den förra majoriteten med arbetade fram, ska 

leda till att staden minskar sin negativa påverkan på djur, miljö 

och människors hälsa. Strategin var ute på remiss hösten 2018. 

Sedan dröjde det ett halvår innan ärendet skrevs fram till 

kommunfullmäktige. Fördröjningen har fått flera konsekvenser. 

Ett exempel är att utbildningsnämnden hann anta egna riktlinjer 

för måltider utan att kunna ta hänsyn till den stadsövergripande 

strategin. Ett annat exempel är modellen för att beräkna, följa 

upp och redovisa miljö- och klimatpåverkan från stadens 

måltider inte hunnit bli klar i tid för att kunna införa mål och 

indikatorer i stadens budget. Att denna modell kommer på plats 

är avgörande för arbetet med stadens mat och måltider, vilket 

flera av remissinstanserna också lyfte fram. Men på grund av 

majoritetens fördröjning står vi nu inför ett förlorat år. 

 

En annan del av matstrategin handlar om att inrätta ett nätverk 

för att säkerställa implementering, kontinuerlig uppföljning, 

kompetensutveckling och erfarenhetsutbyte. I strategin står att 

nätverket på sikt ska kunna utvecklas och formaliseras till en 

kostenhet med övergripande ansvar för stadens mat och 

måltider.  

 

Förvaltningen anser att det är betydelsefullt att inrätta ett 

stadsövergripande nätverk som omfattar alla verksamheter som 

arbetar med mat och måltider. Enligt äldreförvaltningens 

uppfattning är det angeläget att först etablera det föreslagna 

nätverket och påbörja arbetet med implementering av 

matstrategin. Genom nätverket kan samarbetsformer utvecklas 

och tydliggöra hur en eventuell kommande kostenhet skulle 

kunna utformas 
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En samordningsfunktion behövs eftersom staden har ett så stort 

antal måltidsverksamheter organiserade i flera olika 

förvaltningar och en sådan samordningsfunktion behöver: 

 

• sprida och utveckla stadens olika riktlinjer och policys för 

måltider 

• införa och genomföra stadens nya matstrategi  

• utveckla stadens livsmedelsupphandlingar för stadens 

samtliga måltidsverksamheter 

• samordna insatser för att främja kunskaps-, erfarenhets- och 

informationsutbyte mellan alla måltidsverksamheter i staden 

• bidra till ett gemensamt engagemang och ansvar att 

genomföra matstrategin 

• bidra till att utjämna variationer i kostkompetens i stadens 

måltidsverksamheter. 

• göra utbildningsinsatser för att möta efterfrågan på 

vegetariska alternativ, minimera matsvinnet samt möta 

kraven på livsmedelssäkerhet 

• ta fram ett system för att snabbt kunna få ut viktig 

information om livsmedel vid särskilda händelser till 

ansvariga i stadens samtliga måltidsverksamheter 

• etablera ett system för att kontinuerligt samla in, 

sammanställa och redovisa bland annat totala antalet brukare 

och serverade portioner, andelen ekologisk och klimatsmart 

mat och andelen matsvinn för att ta fram underlag för 

planering av stadens måltider och för uppföljning av 

måltidernas miljöpåverkan 

• sammanställa information för att kunna utvärdera kvaliteten 

på och förutsättningar för ett jämlikt utbud i stadens 

måltidsverksamheter, bland annat vad gäller kökens 

utrustning, bemanning (kökschefer, kockar, köksassistenter), 

hel- eller deltidstjänster, kompetensnivå, med mera 

• vara en känd nod för staden internt men även en tydlig 

mottagare som kan ta emot och besvara frågor från externa 

aktörer om livsmedel och måltider som rör hela staden 

• samlat och tydligt kommunicera stadens arbete med 

matstrategin till brukare, anhöriga, stockholmare och 

omvärlden för att redovisa och uppmärksamma att staden 

har ett aktivt arbete med goda, hälsosamma och 

klimatsmarta måltider i stadens verksamheter. 

 

Några av punkterna är en förutsättning för att kunna genomföra, 

följa upp och utvärdera stadens matstrategi i enlighet med dess 

målsättningar. Idag finns ingen sådan samlad information. Det 

saknas även ett gemensamt kostdatabassystem i staden för 
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planering av gemensamma menyer, beräkning av måltidernas 

näringsinnehåll och uppföljning av måltidernas klimatpåverkan. 

 

Det är uppenbart att en kostenhet med stadsövergripande ansvar 

för stadens mat och måltider skulle vara ett avgörande viktigt 

stöd för stadens verksamheter. Det är fel att ställa en kostenhet 

mot ett nätverk. Kostenheten kan med fördel ha ett 

samordningsansvar för det stadsövergripande nätverket. 

Klimatet måste gå före skattesänkningar och kostenheten 

inrättas redan nu. 
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§ 11.  Motion om ett kommunalt föreningsbidrag till nationella 
minoriteter, KS 2019/748 

Dnr 1.6-447/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 

kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-30 

 

I motionen av Sissela Nordling Blanco (Fi) lyfts fram att staden 

bör slå vakt om de nationella minoriteternas rättigheter genom att 

stödja den ideella verksamheten. Det beskrivs att staden har 

föreningsbidrag som går att söka men att dessa inte är särskilt 

anpassade för att stödja nationella minoriteters ordinarie 

verksamhet där höga lokalkostnader är ett problem. Motionären 

föreslå att ett föreningsbidrag införs för att stödja de nationella 

minoriteternas lokala föreningar/avdelningar.  

Äldrenämnden kan bevilja bidrag till ideella organisationer som 

bedriver stadsövergripande aktiviteter för äldre. Nationella 

minoriteter är en kategori i bidragsgivningen. Beräkningen av 

bidraget utgår från antalet medlemmar över 65 år. Bidraget ska 

omfatta kostnader som är direkt kopplade till verksamheten såsom 

lokal- och personalkostnader och kostnader i samband med 

aktiviteter. Bidrag kan även ges inom ramen för 

förvaltningsområden för nationella minoriteter. 

Äldreförvaltningen anser att de nationella minoriteternas lokala 

föreningar stöds inom ramen för äldrenämndens befintliga 

bidragsgivning. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 
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Som motionären anför är höga lokalkostnader ett allvarligt problem 

som försvårar föreningars förutsättningar, särskilt i en stad som 

Stockholm där även bristen på lämpliga lokaler för mindre 

föreningar är stor. Att kontinuerligt utvärdera stadens samverkan 

med stadens minoriteter och arbetssätt för att de nationella 

minoriteterna ska ha rätt att ta del av sina lagstadgade rättigheter 

och möjligheter att utöva dessa är viktigt. 

Vi anser att en viss grundfinansiering för att täcka exempelvis 

lokalhyra vore rimligt, men att det först behöver klargöras hur 

medel betalas ut från de nationella minoriteternas riksorganisationer 

som erhåller statsbidrag, till deras respektive lokala föreningar.  
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§ 12.  Svar på skrivelse från (V) om äldrevänlig stad 

Dnr 1.6-468/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens svar på skrivelse. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-30 

 

Stadens arbete kring åldersvänliga städer och samhällen 

inleddes 2014 i samband med äldreförvaltningens deltagande i 

EU-projektet Thematic Network Innovation for age-friendly 

environments in the European Union (AFE-INNOVNET). 

 

Under 2017 utarbetade äldreförvaltningen rapporten, ”Strategi 

för en äldrevänlig stad – underlag till program” (dnr. 3.3–

407/2017). Äldreförvaltningen träffade i december 2018 avtal 

med Stiftelsen Stockholms läns Äldrecentrum för 

genomförandet av en bedömning av stadens äldrevänlighet – en 

så kallad nollbasmätning. Uppdraget kring äldrevänlig stad 

kommer att flyttas över till kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13.  Sammanträdestider 2020 

Dnr 1.1.1.-499/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden fastställer följande sammanträdestider för år 

2020: 

 

Tisdag 28 januari 

Tisdag 18 februari 

Tisdag 17 mars 

Tisdag 21 april 

Tisdag 26 maj 

Tisdag 16 juni 

Tisdag 25 augusti 

Tisdag 29 september 

Tisdag 20 oktober 

Tisdag 17 november 

Tisdag 15 december 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-09-17 

 

Äldreförvaltningen föreslår sammanträdestider för 

äldrenämnden år 2020. Sammanträdena äger företrädelsevis 

rum i Stadshuset och inleds kl. 16.00 om inte annat anges. 

Äldrenämndens ordförande kan sammankalla till extra 

sammanträde eller dra in ett sammanträde. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14.  Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 
kap. 1 § socialtjänstlagen, kvartal 2 år 2019 

Dnr 4.1-309/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden överlämnar förvaltningens anmälan med 

sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej 

verkställda beslut för kvartal 2 år 2019 till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-09-27 

 

I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 

kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen som inte verkställts inom tre månader. 

Rapportering ska ske till tillsynsmyndigheten IVO samt 

kommunens revisorer. Socialnämnden ska lämna en 

statistikrapport till kommunfullmäktige över de beslut som har 

rapporterats som ej verkställda.  

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som de 14 

stadsdelsnämnderna har rapporterat till IVO, revisionskontoret 

och äldreförvaltningen avseende kvartal 2 år 2019. Vid periodens 

slut, den 30 juni, fanns totalt 141 beslut som var fortsatt ej 

verkställda. Majoriteten av besluten avser permanent särskilt 

boende där den enskilde har tackat nej till erbjudande om plats.  

  

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15.  Anmälan av ekonomisk månadsrapport för september 
2019 för äldrenämnden 

Dnr 1.2.2-213/2019 
 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-07-03. 

 

I delegationsärendet för äldreförvaltningen anges att 

beställningar av varor och tjänster som överstiger ett värde av 

100 tkr ska anmälas till nämnden. I detta ärende anmäls inköp 

och utbetalda bidrag under perioden april 2019 till och med 

juni 2019 enligt lista. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 16.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 15 oktober 
2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 15 oktober 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 17.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor 
från den 17 oktober 2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, äldrenämnden 

och överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor från den 

17 oktober anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 18.  Postlista för 1-30 september 2019  
 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Postlista för 1-30 september 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 19.  Övriga frågor  

 

 

Inga övriga frågor anmäls. 
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§ 20.  Upphandling Smarta lås 

Dnr 5.1.2-491/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner genomförandet av en upphandling 

    avseende smarta lås inom hemtjänsten under förutsättning att 

    kommunfullmäktige fattar erforderliga beslut och anvisar  

    budgetmedel. 

2.  Äldrenämnden godkänner upphandlingsdokumenten. 

3.  Förvaltningschefen får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut, ingå 

     avtal, avropa avtal samt förlänga avtal med nya leverantörer. 

4.  Förvaltningschefen får i uppdrag att, utifrån affärsmässiga  

     grunder, vid behov vidta förändringar såsom uppsägningar,  

     kompletteringar och/eller tillägg till de avtal som tecknas. 

5.  Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-10-02. 

 

Äldreförvaltningen har sedan 2016 arbetat med att ta fram 

förslag på digitala lösningar för nyckelhanteringen inom 

hemtjänsten. Sedan 2018 har äldreförvaltningen samverkat 

med Smarta Lås i Stockholms stad, delprojekt under Smart 

stad, vilket har inneburit kompetensstöd gällande analys, 

juridik och upphandling.   

 

Initialt skulle upphandlingen av lås genomförts av Smarta Lås i 

Stockholms stad i samverkan med äldreförvaltningen och 

berört flera verksamheter i staden. Styrgruppen för Smart stad 

beslutade i maj 2019 att endast äldrenämnden ska genomföra 

upphandlingen.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Vid protokollet 

 

 

 

Christer Bergman, nämndsekreterare 
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